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Kommunstyrelsen    
 

___________________________________________________________________________________________________________ 
Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 
 

 

Plats och tid Tingssalen, måndagen  den 7 november 2016 kl 16.30-16.55 
 
Beslutande Stihna Johansson Evertsson (C), ordförande 
 Marcus Schön (M) 
 Tuva Bojstedt (KD) 
 Jonas Erlandsson (S) 
 Magnus Gabrielsson (S) 
 Carl-Axel Blom (S) 
 Diana Bergeskans (S) 
 Gunilla Schollin-Borg (MP) 
 Leif Gustavsson (SD) 
  
 
Övriga deltagande  Anders Johansson, kommunchef  
 Agneta Rodriguez, kommunsekreterare 
 
 
Utses att justera Tuva Bojstedt (KD) och Magnus Gabrielsson (S)    
 
Tid och plats för justering Omedlbar justering     

  
 
Underskrifter Sekreterare  ................................................................................. Paragrafer  175 - 177    
  Agneta Rodriguez 

 
  
 Ordförande  ................................................................................. 
  Stihna Johansson Evertsson 
 
  
 Justerande    ..................................................................................................................................................... 
  Tuva Bojstedt  Magnus Gabrielsson 

________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunstyrelsen 
 

Sammanträdesdatum  2016-11-07  
 
 
Datum för anslags uppsättande  2016-11-08 Datum för anslags nedtagande 2016-11-30 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 

Underskrift   ............................................................ 
  Agneta Rodriguez 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2 (8) 
 
Kommunstyrelsen 2016-11-07  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 

 

 
 

KS § 175     DNR:  MA.2016.31  
 
 
 
 Taxan för Räddningstjänstens verksamhet 2017  
 
Ärendebeskrivning 
Taxor för räddningstjänstens verksamhetsområde föreslås förändras enligt 
upprättat förslag. 
 
Myndighetsnämnden beslutar 
Taxa för räddningstjänstens verksamhet 2017 godkännes. 
 
Förslaget skickas till kommunfullmäktige för fastställande. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Taxa för räddningstjänstens verksamhet 2017 godkännes. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Alla taxor för rtj 2017.doc 
MN § 69 TAXA RÄDDNINGSTJÄNSTEN 2017. KS.pdf  
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 Taxa enligt PBL  
 
Ärendebeskrivning 
Som taxa för Plan- och bygglovsverksamheten har sedan 2012 använts det 
taxesystem som SKL, Sveriges Kommuner och Landsting, tagit fram och 
som utgår från prisbasbeloppet som årligen fastställs av SCB, Statistiska 
Centralbyrån. Prisbasbeloppet är 44.300:- för 2016. 
 
För planavgifter har inte taxa enligt SKL använts utan en egen konstruktion 
för beräkning av planavgifter togs fram 2012. 
Nya detaljplaner upprättas med planavtal där kostnader och 
kostnadsreglering mellan inblandade parter fördelas innan planarbetena 
inleds. 
 
SKL:S taxesystem från 2012 är komplicerat och omständigt med en rad 
olika tabeller som ligger till grund för beräkning av avgifter. Många olika 
parametrar påverkar avgifterna vilket gör det komplicerat att meddela 
sökanden vilken avgift som gäller för just deras ärende, utan att göra 
beräkningar. 
Risken för att man gör olika beräkningar för liknande ärenden är uppenbar 
med det system som nu används, baserat på SKL- taxan. 
 
Miljö- och byggkontoret har genom Byggnadsinspektör Johnny Anderson 
tagit fram ett förslag till nytt taxesystem där olika typer av ärenden föreslås 
få fasta priser med tillägg för merarbete vid exempelvis ärenden utanför 
planlagda områden där sakägare ska höras. Förslaget är daterat 2016-10-06. 
 
Förslaget till nytt taxesystem med fasta priser utgår från SCB:s 
prisbasbelopp och blir mera överskådligt och möjligt att publicera på 
exempelvis hemsidan för att invånare i kommunen snabbt och enkelt ska 
kunna kalkylera in Plan- och bygglovsavgifter i sina planer. 
En koppling av taxesystemet till SCB:s prisbasbelopp gör att avgifterna 
följer index och att taxan inte behöver förändras på annat sätt än vad som 
följer av de allmänna prisändringarna. 
Risken för att man gör olika beräkningar för liknande ärenden minskar 
också med ett system med fasta priser. 
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Förslaget till nytt taxesystemet innebär inte några större förändringar i 
avgifterna för olika åtgärder, då förslaget till fasta avgifter beräknats med 
utgångspunkt i det tabellsystemet som finns i den nuvarande SKL- taxan. 
 
Skäl till beslut 
Nuvarande taxesystem som utgår från SKL:s system är komplicerat och 
omständigt, och försvårar möjligheterna till god och snabb service. 
Ett system med fasta priser, som utgår från SCB:s prisbasbelopp, blir mera 
överskådligt och lättare att kommunicera, samt minskar riskerna för 
felräkningar. 
 
Myndighetsnämnden beslutade 2016-10-20, § 89 att föreslå 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige att anta och fastställa upprättat 
förslag till nytt taxesystem för PBL- verksamheten, daterat 2016-10-06. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Upprättat förslag till nytt taxesystem för PBL-verksamheten, daterat 2016-
10-06 antas och fastställs. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
JA förslag 20140811.xls 
MN § 89 TAXA PBL. KS.KF.pdf  
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 Rekrytering, personalsituation, elevsituation och asylläge  
Skolchefen informerar om att: 
- Det är fortsatt svårt att rekrytera lär 
arpersonal.  
- Kontinuerlig rekrytering pågår till mottagningsenheten. 
- Lärare i SvA söks till både mottagningsenhet och Frövi.  
- SYV till Frövi och HUC började den 24/10.  
- Elevassistenter kommer att behöva anställas för att lösa situationen för en 
del elever då lösningar med specialpedagogisk kompetens inte kan hittas. - 
- Förskollärrare försöks rekryteras.  
- Det är ont om vikarier.  
- Sammanfattningsvis, det är mycket svårt att rekrytera personal med rätt 
kompetens till vakanta tjänster.  
- Det är fortsatt elever på kö in till mottagningsenheten. Förskolan har i 
stort sett fullt. 
  
Lokalläget.  
Behov finns att skaffa undervisningsmoduler till Frövi samt hitta lösning på 
matsituationen framåt. Matsalens maxgräns i antal samtida besökare gör att 
matsituationen blir väldigt ansträngd.  
 
Lokalbedömning nu och framåt 
 
Förskola 
Förskolan kommer även efter det att Lillebo är färdigt att behöva vara kvar 
i de lokaler de är nu fram till sommaren 2018. Vi har en inflyttning och ett 
ökat barnantal in till förskolan. Hösten 2018 och framåt är idag svår att 
bedöma. 
 
Fritidshem 
Fritidshemmen i Högsby har ett kraftigt ökat barnantal och behöver utökad 
lokalyta. Detta ordnas efter jul då man kan expandera in delar av KoEk:s 
gamla lokaler. Idag finns förskola i delar av Kåsan och först efter 
sommaren 2018 som tidigast bedöms förskolan kuna lämna Kåsan som då 
kan återgå till att vara fitidshem. Lokalerna kommer då att med stor 
sannolikhet behövas till fritidshem. Behovet av fritidsomsorg bedöms inte 
att minska under överskådlig tid. 
 
 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (8) 
 
Kommunstyrelsen 2016-11-07  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 

 

 
 
KS § 177     DNR:  UU.2015.48  
 
 
 
Fröviskolan 
Antalet inskrivna elever på Fröviskolan beräknas öka när eleverna från 
mottagningsenheten börjar skolas över in i vanlig klass. Stöd och 
kompettering utanför klassens ram kommer fortsatt att behövas i form av 
studiehandledning på modersmål och modersmålsundervisning. Detta  
medför ett ökat behov av klassrum och andra utrymmen för stöddelarna.  
 
Mottagningsenheten. 
Här finns idag en kö på ca 60 barn som vi ännu inte kunnat ta emot. (14 
barn åk 6-9, 10 barn åk 4-5, 15 barn åk 1-3, 8 barn till förskoleklass och 12 
barn till förskolan.)  
Idag finns 60 elever inskrivna i 1-5 i mottagningsenheten i Bockara och 11 
elever inskriva i Förskoleklass. Grupperna är idag större än vad de borde 
vara både på grund av  brist på lokaler och brist på personal. Ytterligare 25 
elever är inskrivna i mottagningsenheten, men går på Fröviskolan. 
Förskolan i Skyttebo har 12 barn inskrivna och 12 i kö på väg in.  
Bockaraskolan räcker inte till för att ta emot de barn som står i kö. 
Grupper på Fröviskolan behöver skapas snabbt för att vi skall kunna leva 
upp till de lagkrav vi idag inte lever upp till på grund av utrymmesbrist och 
personalbrist. Eftersom Migrationsverket fortsatt kommer att ha avtal med 
hyresvärdar i Högsby kommun om 326 platser för asylsökande så bedöms 
även det framtida trycket på mottagningsenheten finnas kvar. Rektor för 
mottagningsenheten gör bedömningen att det förutom att kunna samutnyttja 
KoEk med fritidshemmen så behövs 3 klassrum ytterligare på Fröviskolan. 
 
Matsal Frövi 
Matsalen har idag en begränsning på 150 personer samtidigt i lokalen. 
(Brandskyddsorsaker) Detta medför att alla elever inte kommer att hinna 
äta i matsalen inom rimlig tidsperiod på dagen. Just nu är planeringen att 
hitta en annan lokal där förskolebarnen kan äta. Detta tillsammans med ett 
striktare matschema bedöms kunna hantera situationen fram till dess 
matsalskapaciteten kunnat utökas. Detta medför att lokalyta kommer att 
behöva tas i anspråk som matsal och det blir en yta som på grund av 
möblering av mattider kommer att kunna utnyttjas i begränsad omfattning 
som klassrum.  
 
HUC - Språkintroduktionsprogrammet, SFI, GRUV och Komvux 
HUC är idag akut trångbodda. Språkintroduktionsprogrammet bedöms 
komma att fortsatt öka en del då flera av eleverna kommit in sent i svensk  
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skola (och med mycket skilda förkunskaper) och kommer att behöva gå  
flera år på Språkintroduktion. Vi har dock inte haft inströmning under  
pågående läsår. 
 
Idag finns 50 i kö in till SFI. Vi bedriver idag undervsining även i lokaler 
som är mindre väl anpassade för ändamålet och trycker in pass även på 
tider där vi tidigare normalt inte lagt undervisning. Orsaken är brist på 
lokaler utöver brist på lärare. En elev går normalt 2-3 år på SFI. Många av 
våra elever idag kommer att behöva fortsätta på SFI även kommande läsår 
och vi har personer som ännu inte fått börja. Ett stort behov av SFI-lokaler 
kommer att finnas de närmaste 2-3 åren. 
 
En del av de nyanlända har bristande skolbakgrund och kommer att 
fortsätta med Gruv (Grundläggande vuxenutbildning, grundskolenivå). Vi 
har idag ca 20 elever som går på Gruv och den förväntade 
elevantalsökningen har ännu inte kommit här. På samma sätt är det för 
Komvux (vuxenutbildning på gymnasial nivå.)  
Även utan kommande elevökning så behöver HUC tillskott med ett par 
klassrum plus grupprum. 
 
Slutsats 
Behov finns att snarast få till klassrumsmoduler på Fröviskolan. En 
modullösning kostar en summa vid etablering och avetablering. Summan 
beror på var placering sker på området. En uppskattad kostnad på 200 tkr 
för etableringen av ett par klassrumsmoduler kan vara en vägledning. En 
hyra på ca 20 tkr/klassrum och månad är en uppskattning av en 
månadskostnad. Skolan kommer inte att kunna ta emot de elever som står i 
kö utan tillskott av lokaler. Möjlighet till återsökning från Migrationsverket 
gällande dessa kostnader bedöms som goda. Lokalerna kommer att hysa 
elever från mottagningsenheten. Inredning till dessa lokaler kommer att 
behöva köpas in. Behovet av utökad lokalyta bedöms finnas kvar under 
minst 3 år framåt.  
 
Utbildningsutskottets beslut 
Utbildningsutskottet rekommenderar att kommunstyrelsen skyndsamt ge 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) i uppdrag att etablera 3 
klassrumsmoduler på Fröviområdet.  
 
Utbildningsutskottet ger skolchefen i uppdrag att se till att 
rekryteringsfrågorna gällande skolpersonal tas med i kommande  
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rekryteringspolicy.  
 
Uppdraget ges även att ta med ett helhetsgrepp inkluderande lokal och 
matsalsfrågan  i Skolplansutredningen. 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) i 
uppdrag att förbereda för en etablering av 3 klassrumsmoduler på 
Fröviområdet.  
 
Lekytorna ska beaktas. 
 
Beslutsunderlag 
Lokalläget i Högsby.docx 
UU § 95, 2016-11-02.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Skolchefen 
ÖSK 
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